

Referat fra møde i KFS - gruppen, afholdt mandag den 19.10. - kl. 17:00 - 18:00. Mødet blev afholdt i vores lokaler i Beboerhuset.

Deltagere: Ruth, Marianne, Bent, Dan, Karin, Jette og Sven Erik

Forsalg til dagsorden:

1. Puljeansøgninger, hvor der p.t. er indkommet 3 stk.
2. Siden sidst. Herunder status på drift & anlæg.
3. Meddelelser
4. Kommende mødedatoer
5. Eventuelt.

Ad.1. Puljeansøgninger:

1. **Børne-teaterskole i Christianshavns Beboerhus.** En forældregruppe ansøger lokaludvalget om kr. 18.325 af lokaludvalgets 2021 pulje, til at opstarte teaterundervisning i Christianshavns Beboerhus. Formålet er at børn i alderen 9 -12 kan gå til teater samme en gang ugentlig. Der er konkret tale om 27 undervisningslektioner af en varighed på 2 timer pr. gang, samt 2 halvårslige teaterforestillinger. Det ansøgte beløb skal dække udgifter til undervisere. Herudover er der en deltagerbetaling på kr. 2.400,00 pr. elev. **Da der er tale om en lukket deltagerkreds og aktiviteten ikke er offentlig tilgængelig, anbefaler gruppen jf. lokaludvalgets retningslinjer ikke at yde støtte til denne aktivitet. I stedet henviser vi til at forældregruppen evt. kan ansøge om midler gennem folkeoplysningsloven.**
2. **Ritmisk Musikkonservatorium på Holmen,** ansøger lokaludvalget om kr. 20.140,00 af lokaludvalgets 2020 – pulje til afholdelse af en konference om grøn omstilling, bæredygtighed og cirkulær økonomi i musikbranchen. Konferencen arrangeres i samarbejde med Dansk Musiker Forbund for et fysisk publikum. Formålet med konferencen er at inspirere til handling og udbrede viden og ideer til hvordan den enkelte og musikbranchen kan bidrage til den grønne omstilling. **Gruppen mener ikke at arrangementet er bydelsrelateret og derfor er anbefalingen ikke at yde støtte til dette arrangement.**
3. **Væk julemanden Liv i bro-tårnet på Christianshavn.** Foreningen Kulturtåret på Knippels bro søger om kr. 8.000,00 af lokaludvalgets 2020-pulje til et socialt event den 6. december, hvor børn og unge inviteres til at vække julemanden ved at kalde ham sammen med en gruppe nisser. Det er fjerde år i træk eventet afholdes. Der forventes et deltagerantal på 150 børn og 100 voksne. **Gruppen finder det problematisk i disse coronatider at samle så mange mennesker på et sted, da myndighederne har udstedt forsamlingsforbud mod at samles så mange mennesker på et sted. Herudover er der uoverensstemmelser i det fremlagte budget og det ansøgte beløb, hvor det ikke klart fremgår af dette, hvad det ansøgte beløb skal benyttes til. Det fremgår yderligere af lokaludvalgets retningslinjer for tildeling af puljemidler at der kun undtagelsesvis ydes støtte til aktiviteter der tidligere har modtaget støtte fra lokaludvalget, så derfor anbefaler gruppen at der ikke ydes støtte.**

Ad. 2 Siden sidst: Vores papir ang. drift og anlæg blev behandlet på sidste lokaludvalgsmøde. Sekretariatet havde også skrevet nogle fortolkninger af drift og anlæg. Det blev anbefalet i lokaludvalget at begge papirer fremover skulle være nogenlunde retningslinjer, når vi behandler fremtidige puljeansøgninger, hvori der bliver ansøgt om midler der omhandler drift og anlæg.

Ad. 3. Meddelelser: Vi havde her en principiel drøftelse ang. vores behandling af puljeansøgninger. Der blev givet udtryk for at vores behandling af puljeansøgningerne var meget seriøse og ofte blev vores anbefalinger tiltrådt af lokaludvalget uden bemærkninger. Nogle af vores retningslinjer er udarbejdet af lokaludvalget selv, så der er jo ikke noget til hindring for at man kan dispensere for retningslinjerne. Da det ikke er retningslinjer udarbejdet af kommunen. Men når det fremgår af lokaludvalgetes retningslinjer for at ansøge, kan det jo også afholde nogle fra at ansøge og de der kender proceduren, ansøger alligevel. Det blev også påpeget at der er nogle gengangere vi anbefaler at give støtte, hvor vores anbefalinger til tilsvarende arrangementer andre steder i bydelen bliver afvist.

Ad. 4. Kommende mødedatoer: Næste møde er den 16.11 og sidste møde i 2020 er den 7.12.

Ad. 5 Eventuelt. Det blev spurgt om der var nyt vedr. biblioteket. Ruth svarede at der ikke var noget nyt, udover tidligere refereret at der er indført nye åbningstider. Marianne bemærkede at de københavnske biblioteker er ved at køre sig selv i sæk og de har det ringeste besøgstal i hele landet.

Dan oplyste vedr. HAL C, at man ansøger efter en medarbejder på fuld tid til hallen. Der er planlagt brugermøde den 29.10. på teams.

Møde sluttede kl. 17:30

For referat: Sven Erik